
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Jana Dobrzyñskiego

na 45. posiedzeniu Senatu
w dniu 3 grudnia 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra gospodarki Waldemara Pawlaka

Szanowny Panie Premierze!
Jak co roku, tak i obecnie, staje siê aktualna kwestia bezpieczeñstwa energetycznego Polski

w aspekcie negocjowanych z Rosj¹ kontraktów na dostawê gazu. Podobnie jak w przypadku innych
pañstw europejskich, tak teraz wobec Polski Rosja u¿ywa tego argumentu do uzyskania wymiernych
korzyœci. W naszym wypadku dotyczy to kwestii umorzenia/redukcji d³ugu za transfer gazu na Zachód
oraz przejêcia kontroli nad spó³k¹ EuroPolGaz. ¯¹dania Rosji wynikaj¹ z jej silnej pozycji jako sprze-
dawcy gazu, jednak¿e ich uwzglêdnienie wi¹za³oby siê dla Polski z powa¿nymi konsekwencjami.

Dlatego te¿ zwracam siê do Pana Premiera z proœb¹ o udzielenie odpowiedzi na nastêpuj¹ce pytania.
1. Na jakim etapie znajduj¹ siê obecnie negocjacje Polski z Rosj¹ w sprawie podpisania nowego kon-

traktu na zakup gazu?
2. Jakie jest stanowisko polskiego rz¹du w sprawie stawianych przez Rosjê ¿¹dañ i na jakie ewen-

tualne ustêpstwa Polska jest w stanie pójœæ, tak aby nie straciæ kontroli nad EuroPolGazem?
3. Kiedy zostan¹ zakoñczone negocjacje w sprawie nowych dostaw gazu i kiedy zostanie podpisana

umowa?

Z powa¿aniem
Jan Dobrzyñski




